

ISSN1674-926X

CN51-1723/R

# 中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2012

Vol. 3 (总第013期)

3

## PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

水爛甘



ISSN 1674-926X



万方数据

双月刊 2010年创刊

# 中药与临床

双月刊

2010年创刊

第3卷第3期 总第13期

2012年5月25日出版

## 目次

### 【研究论著】

#### 品种品质

基于Box-Behnken法筛选与优化虎杖疏松愈伤组织培养条件 ..... 徐瑞超, 马云桐 (1)

松花粉抗氧化活性与主要成分的关联分析 ..... 董素哲, 裴瑾, 刘薇 (5)

#### 炮制制剂

白芍原药材与不同炮制加工品的薄层对比研究 ..... 马玉, 郭力, 黄玉慧, 等 (8)

姜黄炮制前后化学成分比较研究 ..... 吴伯英 (10)

EDTA滴定法测定附子不同炮制品中的钙元素含量 ..... 耿昭, 郭力, 姚志昂, 等 (12)

银冬颗粒中总黄酮含量的测定 ..... 李金玲, 张聪聪, 薛强, 等 (15)

HPLC法测定小儿麻甘颗粒中黄芩苷的含量 ..... 徐瑞超, 马云桐, 罗莉 (17)

HPLC法测定羚羊感冒颗粒中的牛蒡子苷含量 ..... 吴伯英 (19)

银芩片质量标准初步研究 ..... 卞金辉, 余葱葱, 李从莉, 等 (22)

滋阴活血利咽颗粒超声波提取工艺研究 ..... 陈凤茜, 李文婷 (25)

康净洁中药复方消毒剂组方分析及质量标准研究 ..... 卞金辉, 陈娜 (27)

#### 药理毒理

附子不同炮制品提取物急性毒性的比较研究 ..... 谢晓芳, 彭成, 易进海, 等 (29)

胃宁胶囊对胃溃疡大鼠胃黏膜EGF及EGFR mRNA表达的影响 ..... 刘敬, 赵斌, 王琼 (34)

何首乌、骨碎补和淫羊藿的植物雌激素作用研究 ..... 杨利娟, 黄君梅, 王飞 (37)

#### 临床中药

生山楂、决明子、枸杞合用治疗轻度非酒精性脂肪肝效果观察 ..... 李梅 (41)

我院门诊中药处方调查与分析 ..... 赵锦连 (43)

消瘰丸加减治疗附件囊肿病例1例 ..... 李韦韦 (46)

#### 药事管理

药品侵权中惩罚性赔偿的程序 ..... 胡冉, 宋民宪, 康琪 (48)

### 【综述进展】

自动识别技术在中药饮片行业的展望 ..... 王双双, 吴纯洁, 艾莉, 等 (52)

蚯蚓(地龙)综合利用的现状与展望 ..... 彭芙 (56)

中药注射剂的现状分析及发展前景 ..... 李金玲, 薛强, 张聪聪, 等 (60)

肿瘤从痰论治的现代研究进展 ..... 余阳 (63)

【期刊基本参数】 CN51-1723/R\*2010\*b\*16\*64zh\*P\*¥8.00\*20\*2012-03

英文审校: 李芸霞

# PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010 Volume 3, Number 3 May. 25, 2012

---

## CONTENTS IN BRIEF

- Selection and optimization of Callus induction condition of *Polygoni Cuspidati Rhizoma et Radix* by Box-Behnken design ..... XU Rui-chao, MA Yun-tong (1)
- Association analysis between antioxidant activity and main components of pine pollen ..... DONG Su-zhe, PEI Jin, LIU Wei, et al. (5)
- Comparative study on *Paeoniae Radix Alba* different processed products by Thin Layer Chromatography(TLC) ..... MA Yu, GUO Li, HUANG Yu-hui, et al. (8)
- Study on the effect of processing on chemical composition of curcuma ..... WU Bo-ying (10)
- Determination of calcium in different *Aconiti Lateralis Radix Praeparata* processed products by EDTA titration ..... GENG Zhao, GUO Li, YAO Zhi-ang, et al. (12)
- Determination of total flavonoids content in YIN DONG granules ..... LI Jin-ling, ZHANG Cong-cong, XUE Qiang, et al. (15)
- Determination of baicalin in *Xiaoer Magan* granules with HPLC ..... XU Rui-chao, MA Yun-tong, LUO Li (17)
- Determination of arctiin content in *lingyang Ganmao* granule by HPLC ..... WU Bo-ying (19)
- Preliminary study on the quality standards of *Yinqin* tablet ..... BIAN Jin-hui, YU Cong-cong, LI Cong-ju, et al. (22)
- Study on the ultrasound extracting procedure of *Ziyin Huoxue Liyan* granules ..... CHEN Feng-qian, LI Wen-ting (25)
- Kangjingjie* compound disinfectant of Chinese medicine prescription analysis and study on the quality standard ..... BIAN Jin-hui, CHEN Na (27)
- Comparative study on acute toxicity of extracts from different processed products of *Aconiti Lateralis Radix Praeparata* ..... XIE Xiao-fang, PENG Cheng, YI Jin-hai, et al. (29)
- Effects of *Weining* capsule on the expression of EGF and EGFR mRNA of gastric mucosa in experimental gastric ulcer rats ..... LIU Jing, ZHAO Bin, WANG Qiong, et al. (34)
- Evaluation of the phytoestrogenic activity of *Polygoni Multiflori Radix*, *Drynariae Rhizoma* and *Epimedii Folium* ..... YANG Li-juan, HUANG Jun-mei, WANG Fei (37)
- Therapy of mild nonalcoholic fatty liver disease by combination of raw hawthorn, cassia seed and medlar ..... LI Mei, ZHU Li-hua (41)
- Investigation and analysis of outpatient prescriptions of traditional Chinese medicines in our hospital ..... ZHAO Jin-lian (43)
- Case on modified *Xiao Luo Pill* treating the accessories cyst ..... Li Wei-wei (46)
- Punitive compensation procedures in drug infringement ..... HU Ran, SONG Min-xian, KANG Qi (47)
- Application of automatic identification technology in the industry of Chinese Herbal Medicine ..... WANG Shuang-shuang, WU Chun-jie, AI Li, et al. (52)
- The comprehensive utilization of earthworms ..... PENG Fu (56)
- Analysis of the status quo and prospect of Chinese medicine injections ..... LI Jin-ling, XUE Qiang, ZHANG Cong-cong, et al. (60)
- The present study of tumor therapy with treatment on phlegm syndrome ..... YU Yang. (63)